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Z A P I S N I K 
 18. sjednice Povjerenstva za promet i veze, 

 održane 3. 7. 2008. godine  
 

 
Sjednica je održana 3. 7. 2008. godine, s početkom u 14.45 sati. 
 
Sjednici su bili nazočni članovi Povjerenstva:     
1. Branko Dokić, predsjedatelj                            6. Snježana Rajilić       
2. Šemsudin Mehmedović                                   7. Husein Nanić   
3. Slavko Matić                                                   8. Selim Bešlagić. 
4. Sadik Bahtić                                                
5. Mehmed Suljkanović  
        
Odsutnost je opravdao Savo Erić. 
Iz Ministarstva komunikacija i prometa BiH sjednici su bili nazočni: Nikola Šego – tajnik Ministarstva, 
Kojo Koprivica - pomoćnik ministra i Đorđe Ratkovica - glavni ravnatelj Direkcije za civilno zrakoplovstvo 
BiH.  
Sjednici je nazočio i tajnik Povjerenstva za promet i veze Ahmed Jalovičić. 
 
Predsjedatelj je predložio sljedeći 
 
 

D N E V N I   R E D 
 

1. Usvajanje Zapisnika 17. sjednice Povjerenstva;  
2. Prijedlog zakona o javnim cestama - predlagatelj: Vijeće ministara BiH (prva faza u 

povjerenstvu); 
3. Razmatranje amandmana na zaključke Povjerenstva za promet i veze Zastupničkog doma 

povodom rasprave o poslovanju Javnog RTV servisa BiH i mjerama za prevladavanje stanja 
utvrđenog revizorskim izvješćima o financijskom poslovanju Javnog RTV servisa BiH za 2005. i 
2006. godinu (rasprava na 8. plenarnoj sjednici); 

4. Informacija Ministarstva komunikacija i prometa BiH o realizaciji Strategije upravljanja 
 zračnim prometom u Bosni i Hercegovini; 

5. Tekuća  pitanja: 
a) Obavijest Regulatorne agencije za komunikacije BiH u vezi sa zahtjevom Upravnog  
    odbora Javnog RTV sustava BiH za povišenje RTV pristojbe;   
b) Izvješće Regulatorne agencije za komunikacije BiH o stručnoj radionici u vezi s  
     neovisnošću regulatornih tijela u području medija i telekomunikacija. 
 

 
Dnevni je red jednoglasno usvojen. 
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Ad-1.  
 
Zapisnik 17. sjednice Povjerenstva jednoglasno je usvojen, bez primjedaba. 
 
Ad-2.  
 
Predsjedatelj je pozvao predstavnike Ministarstva komunikacija i prometa BiH da daju uvodnu riječ o 
Prijedlogu zakona o javnim cestama (u daljnjem tekstu: Prijedlog zakona). 
 
Kojo Koprivica je, obrazlažući Prijedlog zakona, ukazao da je Vijeće ministara BiH na sjednici od  13. 3. 
2008. prvi puta razmatralo Prijedlog zakona i tom je prilikom konstatirano potrebnim usuglasiti sporne 
odredbe. S tim ciljem je osonovana radna skupina od predstavnika entitetskih ministarstava i državnog 
ministarstva, koja je, po njegovu mišljenju, kvalitetno radila. Prijedlogom zakona određeno je osnivanje 
Agencije za javne ceste Bosne i Hercegovine koja je obvezna pripremati i izrađivati studijsku i projektnu 
dokumentaciju za autoceste, te usklađivati tehničke standarde i naknade za korištenje autocesta. Inspekcijski 
nadzor nad provedbom ovoga Zakona iz nadležnosti Agencije obavlja inspektor za ceste Ministarstva 
komunikacija i prometa BiH, a u ostalom dijelu Zakona nadležna su inspekcijska tijela za ceste  Federacije 
Bosne i Hercegovine, Republike Srpske i kantona.  
 
Nikola Šego istaknuo je da je Prijedlog zakona sačinjen uz dosta kompromisa kako bi se ipak došlo do 
zadovoljavajućeg rješenja, te da je postignut konsenzus o nadležnosti Agencije za izradu projektne 
dokumentacije za autoceste, jer se na taj način lakše ostvaruju kontakti s međunarodnim financijskim 
institucijama.   
 
Selim Bešlagić je postavio pitanje - je li Prijedlog zakona usuglašen s entitetskim vladama odnosno 
nadležnim entitetskim ministarstvima. 
Nikola Šego odgovorio je da, nakon što je Vijeće ministara BiH dalo primjedbe na raniji Prijedlog zakona, 
osnovana je radna skupina za izradu Prijedloga zakona, u koju su imenovani i predstavnici entitetskih 
ministarstva. Oni su aktivno sudjelovali u radu, te stoga smatra da postoji suglasnost entiteta u pogledu 
Prijedloga zakona. 
 
Predsjedatelj je ukazao kako mu je poznato da je Vlada Republike Srpske dala primjedbe na Prijedlog 
zakona, jer nisu uvažene primjedbe njihovih članova radne skupine. No, pošto se Prijedlog zakona razmatra 
u prvoj fazi, Povjerenstvo se treba očitovati samo o načelima Prijedloga zakona.   
 
Nakon provedene opće rasprave Povjerenstvo je, sa sedam glasova “za“ i  jednim „suzdržanim“, podržalo 
načela Prijedloga zakona o javnim cestama. 
 
Ad-3.  
 
Konstatirano je da su amandmane na zaključke Povjerenstva na 31. sjednici Zastupničkog doma uložili 
zastupnici: Velimir Jukić, Azra Hadžiahmetović i Šefik Džaferović. Prije rasprave o amandmanima 
Snježana Rajilić uložila je amandman koji je, uime Kluba zastupnika SNSD-a, na 31. sjednici usmeno 
predložio predsjedatelj Kluba Drago Kalabić, pa je Povjerenstvo prihvatilo razmatrati i ovaj amandman. 
 
Predsjedatelj je podsjetio da je na 31. sjednici Zastupničkog doma usvojen zaključak o odgodi glasovanja o 
zaključcima Povjerenstva te da Povjerenstvo, uzimajući u obzir predložene amandmane, pokuša naći 
rješenje i kompromis. Smatra potrebnim razmatrati i eventualno prihvatiti one amandmane koji su sukladni 
točki 8. s plenarne sjednice. 
 
Slavko Matić smatra opravdano podnesenim  amandman zastupnika Velimira Jukića i da su zakonska 
rješenja koja se odnose na javne emitere jedan od uzroka njihovog lošeg poslovanja. Stoga je ovaj 
amandman apsolutno usklađen s raspravom na plenarnoj sjednici. 
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Snježana Rajilić podržala je amandman Velimira Jukića i istaknula očitim postojanje znatnih problema u 
fukcioniranju Javnog RTV sustava BiH i Javnog RTV servisa BiH. Ona smatra za najbolje rješenje da 
Vijeće ministara BiH pripremi izmjene ovih zakona.  
 
Husein Nanić drži da predloženi amandman izlazi iz konteksta točke plenarne sjednice i njegovo usvajanje 
ne bi bilo korisno. 
 
Nakon rasprave o amandmanima Povjerenstvo je usvojilo amandmane koji glase:  
 
Amandman I. (Šefik Džaferović) 
 
U zaključku 2. riječi: „na jezicima sva tri konstitutivna naroda“ zamjenjuju se riječima: „na jezicima koji su 
u službenoj uporabi“. 
(Usvojen sa sedam glasova „za“ i jednim „suzdržan“) 
 
Amandman II. (Azra Hadžiahmetović) 
 
U zaključku 7. riječi:  „upravnih odbora Javnog RTV sustava“ zamjenjuju se riječima: „Upravnog odbora 
Javnog RTV sustava“. 
(Usvojen jednoglasno) 
 
Amandman III. (Klub zastupnika SNSD-a) 
 
Zaključak 8. mijenja se i glasi: 
„Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH zahtijeva od Upravnog odbora i vodstva BHRT-a žurne 
unutarnje i financijske, tehnološke, kadrovske i programske reforme koje bi bile provedene prije uspostave 
Korporacije javnih RTV servisa, sukladno Planu restrukturiranja iz 2004. godine, Zakonu o Javnom RTV 
servisu BiH i drugim mogućnostima koje stoje na raspolaganju, a u skladu sa standardima i preporukama 
Europske unije“.  
(Usvojen sa šest glasova „za“ i dva „protiv“) 
 
Amandman IV. (Azra Hadžiahmetović) 
 
U dopunskom zaključku 2. riječi: „usvoje dokumente za zaštitu javnih servisa od neuređenih i 
monopolističkih odnosa na marketinškom tržištu“ zamjenjuju se riječima: „poduzmu sve radnje sukladne 
postojećim zakonima, s ciljem osiguranja adekvatnih uvjeta na tržištu marketinških usluga“. 
(Usvojen jednoglasno) 
 
Ostali amandmani koje su podnijeli Azra Hadžiahmetović i Velimir Jukić nisu dobili potrebnu većinu 
glasova nazočnih članova Povjerenstva. 
 
Povjerenstvo za promet i veze jednoglasno je prihvatilo zaključke s usvojenim amandmanima, pa predlaže 
Zastupničkom domu usvajanje sljedećih zaključaka: 
 

1. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH informiran je o sadržaju dokumenta ''Stanje i plan 
konsolidacije poslovanja BHRT-a'', te zadužuje Upravni odbor BHRT-a da u trećem tromjesečju 
2008. godine Parlamentarnoj skupštini BiH dostavi izvješće o učincima poduzetih mjera u vezi s 
revizorskim izvješćima i o programu mjera za dugoročnu financijsku stabilizaciju BHRT-a. 

2. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH zalaže se za zakonito i stabilno poslovanje BHRT-a i 
snažno podupire istinito, potpuno, nepristrano, pravedno i pravovremeno informiranje javnosti o 
svim događajima u Bosni i Hercegovini te za ostvarivanje prava na informiranje javnosti, 
ravnopravno na jezicima koji su u službenoj uporabi u Bosni i Hercegovini, sukladno međunarodnim 
i europskim propisima i standardima, kao i odredbama Ustava BiH. 
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3. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Upravnog odbora Javnog RTV sustava BiH 

te Upravnog odbora i vodstva BHRT-a da iskoriste sve zakonske mogućnosti za naplatu tražbina 
BHRT-a po svim osnovama od entitetskih emitera. 

4. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Vijeća ministara BiH da nastavi plaćati zakup 
satelita i interventno osigura sredstva za potrebe Javnog RTV sustava BiH na temelju članstva u 
međunarodnim asocijacijama. 

5. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH zahtijeva od Upravnog odbora i vodstva BHRT-a da 
racionaliziraju poslovanje i iskoriste sve unutarnje rezerve koje mogu dovesti do financijske 
konsolidacije, te provođenje svih preporuka Ureda za reviziju institucija BiH. 

6. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH daje punu potporu tehničko-tehnološkoj obnovi 
Javnog RTV sustava BiH i poziva nadležne institucije u Bosni i Hercegovini da mu pomognu u 
procesu prelaska s analogne na digitalnu televiziju. 

7. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Upravnog odbora Javnog RTV sustava BiH  i  
Upravnog odbora BHRT-a da, sukladno ustavnoj odredbi o konstitutivnosti naroda i ravnopravnosti 
Srba, Hrvata, Bošnjaka i ostalih u Bosni i Hercegovini, što prije predloži program mjera za uspostavu 
uravnotežene nacionalne zastupljenosti vodećeg, uredničkog i novinarskog kadra u cjelokupnom 
Javnom RTV sustavu BiH. 

8. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH zahtijeva od Upravnog odbora i vodstva BHRT-a 
žurne unutarnje i financijske, tehnološke, kadrovske i programske reforme koje bi bile provedene 
prije uspostave Korporacije javnih RTV servisa, sukladno Planu restrukturiranja iz 2004. godine, 
Zakonu o Javnom RTV servisu BiH i drugim mogućnostima koje stoje na raspolaganju, a  u skladu 
sa standardima i preporukama Europske unije.  

 
 
Osim navedenih zaključaka koji su prihvaćeni na osnovi predloženih zaključaka s 8. zajedničke sjednice, 
Povjerenstvo je utvrdilo i usvojilo zaključke koji proizilaze iz rasprave na zajedničkoj sjednici, te ih  upućuje 
Zastupničkom domu na usvajanje:  
 

1. Idući ususret uspostavi Korporacije, zadužuju se Upravni odbor BHRT-a i Upravni odbor Javnog 
RTV sustava BiH da, sukladno čl. 12. i 29. Zakona o Javnom RTV sustavu BiH, odrede 
organizacijsku, tehnološku i proizvodnu ulogu organizacijskih jedinica u Sarajevu, Banjoj Luci i 
Mostaru te broj zaposlenih u svakoj od njih.  

2. Zadužuju se Upravni odbor BHRT-a i Upravni odbor Javnog RTV sustava BiH da, najkasnije do 
kraja srpnja 2008. godine, poduzmu sve radnje sukladne postojećim zakonima, s ciljem osiguranja 
adekvatnih uvjeta na tržištu marketinških usluga Bosne i Hercegovine i da Upravni odbor BHRT-a o 
tome obavijesti Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH najkasnije do kraja kolovoza 2008. 
godine.  

 
 

U smislu odredaba čl. 39. i 113. Poslovnika Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH, za izvjestitelja 
u plenarnoj fazi imenovan je predsjedatelj Povjerenstva Branko Dokić. 
 
Ad-4.  
 
Predsjedatelj je pozvao glavnog ravnatelja Direkcije za civilno zrakoplovstvo BiH da nazočne ukratko 
upozna o Informaciji o realizaciji Strategije upravljanja zračnim prometom u Bosni i Hercegovini (u 
daljnjem tekstu: ATM strategija). 
 
Đorđe Ratkovica istaknuo je da je Informacija o realizaciji ATM strategije usvojena na 44. sjednici Vijeća 
ministara BiH od 10. 4. 2008. i da sadrži podroban pregled svih aktivnosti od listopada 2005. godine kada je 
usvojena ATM strategija. Dva su ključna problema s kojima se susreće Direkcija za civilno zrakoplovstvo u 
realizaciji ATM strategije, i to prije svega nedostatak financijskih sredstava za nabavu i instaliranje opreme 
za sustav upravljanja zračnim prometom BiH te izgradnja i osposobljavanje građevinskih objekata u kojima 
će biti instalirana ta oprema. Drugi problem vezan je uz izmjene Zakona o civilnom zrakoplovstvu Bosne i 
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Hercegovine, kao i donošenje Zakona o osnivanju davatelja usluga u zračnoj plovidbi. Postoji suglasnost o 
potrebnim izmjenama Zakona o civilnom zrakoplovstvu, dok je dalje otvoreno pitanje Zakona osnivanju 
davatelja usluga u zračnoj plovidbi jer nije postignuta suglasnosti između članova Povjerenstva koje radi na 
pripremi Prijedloga zakona. Naglasio je kako je odlukom Vijeća ministara BiH određeno da sjedište  
Direkcije za civilno zrakoplovstvo bude u Banjoj Luci, a sjedište davatelja usluga u zračnoj plovidbi u 
Mostaru. 
 
Predsjedatelj je ukazao da je ATM strategija donesena uz potporu EUROCONTROL-a, koji je dao 
financijsku i tehničku podršku realizaciji Strategije. Istaknuo je važnost bržeg rješavanja svih teškoća koje 
onemogućuju domaćim institucijama da u potpunosti preuzmu kontrolu zračnog prometa iznad teritorija 
Bosne i Hercegovine. Izmjenama Zakona o civilnom zrakoplostvu trebalo bi se omogućiti Vijeću ministara 
BiH  da odlukom formira Službu za kontrolu zračnog prpometa u Bosni i Hercegovini.  

 
Povjerenstvo je primilo k znanju Informaciju o realizaciji ATM strategije BiH i usvojilo sljedeći zaključak: 
 
Povjerenstvo smatra  potrebnim da predsjedatelj Povjerenstva i ministar komunikacija i prometa BiH održe 
radni sastanak, na kojem bi zajedno razmotrili mogućnosti za bržu realizaciju Strategije upravljanja zračnim 
prometom u Bosni i Hercegovini, poglavito u dijelu koji se odnosi na uspostavu službe za kontrolu zračnog 
prometa.  
 
Ad-5.  
 
a)  
Povjerenstvo je primilo k znanju obavijest Regulatorne agencije za komunikacije BiH u vezi sa zahtjevom 
Upravnog odbora Javnog RTV sustava BiH za povišnje RTV pristojbe.   
 
b) 
Povjerenstvo je primil k znanju Izvješće Regulatorne agencije za komunikacije BiH o stručnoj radionici u 
vezi s neovisnošću regulatornih tijela u području medija i telekomunikacija. 
 
Predsjedatelj je ukazao da je Kolegij Zastupničkog doma Povjerenstvu dostavio na postupanje dopis 
Upravnog odbora BHRT-a u vezi s naknadom članovima Upravnog odbora, te predložio Povjerenstvu da 
zatraži od Ministarstva komunikacija i prometa BiH mišljenje o zahtjevu Upravnog odbora BHRT-a. 
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen. 
 
Na prijedlog Šemsudina Mehmedovića, Povjerenstvo je usvojilo sljedeći zaključak:  
 
Traži se od Ministarstva komunikacija i prometa BiH da prvom zamjeniku predsjedatelja Povjerenstva 
Šemsudinu Mehmedoviću bude dostavljen poziv za sudjelovanje na nastavku stručne rasprave o temi:  
„Položaj trase autoceste na Koridoru Vc u širem području Počitelja“.   
 
Kako nije bilo drugih pitanja, predsjedatelj je zaključio sjednicu u 16.05 sati.   
 
                     

                                                                                                                    
TAJNIK POVJERENSTVA                                                PREDSJEDATELJ POVJERENSTVA 

                     Ahmed  Jalovičić                                                                      Dr.  Branko Dokić                                      
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